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Nittedal Rotaryklubb                                                                 
Program og Kommunikasjonskomitéen                                                                          
                 

    Månedsbrev September 2019 
                                  

Presidentens hjørne 
Kjære Rotaryvenner! 

Den aldri hvilende programkomiteen har i september kunnet by på lærerike foredrag fra lokale krefter. 
Ingenting er bedre enn kortreist kunnskapsformidling når den er av aller beste merke! Vigdis og 
Øyvind R ga oss tanker og refleksjoner både fra fortid, nåtid og fremtid. Anne Johanne lot oss bli kjent 
med et imponerende aktivt og spennende liv, og Loke fortalte fra sitt flotte år i Mexico.  På møtet med 
flyktningkonsulent Linn-Cathrin Juell hadde vi mange inviterte gjester på besøk. Det medførte 
spørsmål og kommentarer som ga flere refleksjoner. Jeg oppfordrer medlemmene til å bli flinkere til 
aktivt å invitere med seg gjester, da det vil skape et enda større engasjement på møtene.  

Vår utvekslingsstudent Cooper følges godt opp av Marit Liv og mannen Roald.  Han bodde hos Anne-
Johanns familie i høstferien, og var med dem på tur til Sørlandet.  

Det var en stor glede å ønske Christian Werner-Erichsen hjertelig velkommen som nytt medlem i 
klubben. Jeg håper at han føler seg godt mottatt og at han vil trives hos oss. Vi ser frem til å bli 
nærmere kjent med ham.  

Det har vært mye Rotaryaktivitet i september også utenom de ukentlige møtene: - Øyvind Røst har 
vært vår representant på et møte angående Frivillighetssentralen. - Klubben var invitert til et 
samarbeidsmøte om inkluderingsarbeidet i Nittedal kommune.  - Berit Sætersdal (ansvarlig for 
mentorordningen) deltok sammen med representanter fra frivillige organisasjoner. - Marit Liv deltok 
på Rotary Business Network og holdt kveldens foredrag, da foredragsholder var blitt syk. Tema for 
foredraget var "Verdistyrt prosjektutvikling" - om prosjektstyring av store offentlige 
investeringsprosjekter. Hun koordinerer aktiviteten i arbeidsgruppe for Club Visioning - utarbeidelse 
av informasjonsskriv til utdeling på distriktskonferansen, oppfølging av klubber som har hatt Club 
Visioning, samt forberedelse av pilot for Club Visioning i Bekkestua RK i distrikt 2310. Mentorene 
treffer stadig sine kandidater og kjøringen til Solli går etter planen. Marit Liv har hatt kjøretimer med 
Jones, og vi gratulerer med bestått førerprøve! - Astrid og Egil (kameratskap) har deltatt på 
forberedelesemøter for guvernørmøtet i november.  

Flere fra klubben har deltatt på kurs i distriktet:  - Berit Sætersdal har vært på kurs om TRF (The 
Rotary Foundation). Det betyr at klubben kan søke prosjektmidler fra RI dersom det blir aktuelt.           
- Berit Solli følger ledertreningen i RLI (Rotary Leadership International). Den holdes på Rotaryhuset 
på Kløfta, og går over tre lørdager.  Kursvirksomhet gir økt kunnskap og engasjement for Rotarys 
arbeid og er et viktig bidrag til aktivitet i klubben.  

Oktober står for døren og klubben er klar for: - Distriktskonferansen på Color Fantasy - Stand på 
Næringslivsdagen.  - Vi gleder oss til Årsfesten og vet at kameratskapskomiteen har gjort et 
formidabelt forarbeid! - Vi skal ha åpent møte på Solli på verdens Poliodag med salg av lys og pins. - 
Onsdag 30 oktober står Nittedal og Skedsmokorset som arrangør for områdemøtet (tidligere 

 

https://www.google.com/imgres?imgurl=http://www.wanhaporvoorotary.org/images/rotaryhjul.gif&imgrefurl=http://www.wanhaporvoorotary.org/huvudsidan.htm&docid=bQJBEArgqumNGM&tbnid=Qq7gIpxQNwsI1M:&vet=1&w=120&h=120&bih=831&biw=1690&ved=0ahUKEwjpzoSe45HdAhULkSwKHYffDCcQMwhrKCQwJA&iact=c&ictx=1
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intercitymøte). Jarle (program) er krumtappen her. Dag O. Hessen kommer, og jeg oppfordrer 
medlemmene til å ta med familie, venner og bekjente.    

Følg godt med på klubbens utmerkete og alltid oppdaterte nettside!  

Med vennlig hilsen                                                                                                                                         
Elisabeth 

 

 

Klubbmøte 5. september 

Vigdis Gjelsvik: Nittedal Sanitetsforening – en aktiv markedsaktør 

President Elisabet åpnet møtet og serverte dagens Quiz:                                                                                     
4-spørsmålsprøven om saker vi tenker, sier og gjør:  

     1. Er det sant?  
     2. Er det rettferdig overfor alle det angår?  
     3. Vil det skape forståelse og bedre vennskap?  
     4. Vil det være til beste for alle det angår?  

Egil fikk så ordet til «tre minutter», hvor han reklamerte for årsfesten 12.oktober. De som har 
ønsker om meny eller opplegg, oppfordres til å komme med det.  Jan Alfred takket for 
blomster. Han opplyste at boka om Kruttverket går nå i trykken, og er klar i god tid før jul. 
Områdemøtet i Skedsmo vil samle inn til en ShelterBox.  24. oktober er Den internasjonale 
Poliodagen. Da planlegges et åpent møte på Solli. 

Inger Johanne Botterud, som er datter til Anne Johanne, fortalte og viste bilder fra en Rotary 
sommerleir i Italia hun hadde vært på. Der var deltakere fra flere land. Det var et minnerikt 
opphold for henne.  

 

Vigdis Gjelsvik holdt foredrag over emnet: Nittedal Sanitetsforening – en aktiv 
samfunnsaktør.  Hun åpnet foredraget ved å vise et stort bilde av Hans Prytz. Det var hans 
fortjeneste at sykepleierforeningen ble stiftet i 1902. Etter starten er det et lite eventyr om 
kvinners vilje og stå på evner frem til nå. Fra starten av var det 43 medlemmer. De første 
inntektene kom fra bygdas damer som hadde med seg to gaver til utlodding på møtene. I 
tillegg ble det holdt basar hvert år, og mange fine håndarbeider ble loddet ut.  I august 1903 

https://www.google.com/imgres?imgurl=x-raw-image:///9ca2b7b099b6c0b93a05d1d759586a6cd15fc33ae00d8d272d09ef8f7e288a61&imgrefurl=https://sanitetskvinnene.no/sites/default/files/2019-04/FREDRIKKE_nr2_2017_nett.pdf&docid=egc9LP4-eorCnM&tbnid=ucC2mbC3opwccM:&vet=10ahUKEwiCs6Ob6KflAhV2AhAIHYQyCOoQMwh1KCcwJw..i&w=324&h=149&bih=955&biw=1821&q=Sanitetsforeningen%20Nittedal&ved=0ahUKEwiCs6Ob6KflAhV2AhAIHYQyCOoQMwh1KCcwJw&iact=mrc&uact=8
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fikk foreningen kr. 400 i gave fra Young (Ås gård). Formålet var å få ansatt en sykepleier. 
Økonomien gikk både opp og ned, men først i 1905 fikk Dr. Prytz ansatt en sykepleier, 
årslønnen hennes var kr. 350. Foreningen mottok vinmonopolpenger, hva som var grunnlag 
for dette, viste ikke foredragsholderen. I begynnelsen av 1960 årene startet de med å 
produsere fastelavnsris, det holder de på med enda.  

I 1920  fikk foreningen etablert et pleiehjem på Døhli. Det ble kalt fattig-gård, senere kalt 
gamlehjem. Sykepleierforeningen startet flere gode tiltak, så som skoletannpleie, hjelp til 
sanatorieopphold. De kjøpte også særkalker til Nittedal kirke. Deres opplysningsarbeid var 
bygdas våkne samvittighet. De lånte penger til Nittedal kirke da orgelet skulle skiftes. I 1931 
sluttet foreningen seg til Norske Kvinners Sanitetsforening (NKS)  

12. oktober 1936 ble Solli kjøpt. Det ble opprettet kontrollstasjon for mor og barn, de stod 
også for utdeling av suppe. I begynnelsen av 1960 årene ble det etablert sykerom, denne 
oppgaven overtok kommunen i 1974. De støttet også opprettelsen av sykehotell på Ahus.   I 
2002 var det hundreårsfest. Tanken om å selge Solli hadde vært noen år. I 2011 kjøpte 
Nittedal Kommune stedet.  Foreningen har bruksrett i 30 år.  De prøver å tilpasse seg de 
endringer som skjer. Da det oppstod problemer med hjernehinnebetennelse, gav de 
193 vaksine-doser.  Det er gitt kr. 100,000 til Sanitetsfondet og kr. 120,000 til Skytta 
eldresenter. Foreningen sliter med rekruttering, de har i dag mellom 120 og 130 medlemmer. 
Kontingenten er kr. 460 pr år.  

Ref. Adolf        

 

Klubbmøte 12. september 
 
Anne Johanne Botterud: Egoforedrag 
 

 
 

Møtet ble åpnet på vanlig måte, og med 3 spørsmål fra presidenten  som skulle besvares. Det 
gikk greit. Vi har to nye, aktuelle kandidater som i nær fremtid vil bli tatt opp som 
medlemmer  i klubben vår. Det er Christian Werner-Erichsen og Øyvind Nerheim.  
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Berit fortalte om et møte på Gnisten, der Åste Føllesdal fikk Paul Harris utmerkelse fra 
Rotary, og Berit hadde med hilsen fra henne. Berit hadde deltatt på kurs på Kløfta TRF,                         
ang. å finne prosjekter og ang. penger fra Rotaryfondet. Jan Sverre Hansen kan hjelpe til med 
utfylling av søknad.  

Anne Johanne Botterud holdt sitt egoforedrag,  og det var både interessant og innholdsrikt. 
Hun og mannen, Knut Jarle, har fem barn, men ei er nå i USA. Anne Johanne er fra gården 
Retterholt i Vegusdal, Birkenes kommune i Aust-Agder.  Hun ble utdannet ved Bergen 
Diakonissehjem Sykepleieskole i 1993.  

Anne Johanne er mer bereist enn de aller fleste og har en svært innholdsrik arbeidserfaring.              
I 1994 reiste hun jorda rundt i 8 måneder, og besøkte da USA/Alaska, Canada, Hong Kong, 
Kina, Taiwan, Thailand og Vietnam. Seinere brukte hun et halvt år i Ecuador, Peru, Bolivia, 
Costa Rica, Cuba og Mexico. I 1995-96 var hun i Aserbajdsjan, ved et barnehjem, og jobbet 
også med psykiatri. Hun gjorde reiser til Russland, Turkmenistan, India, Bangladesh, 
Pakistan, Georgia, Egypt, Tunisia, Marokko, Israel og Pakistan.  

Anne Johanne viste bilder fra Ecuador, Costa Rica og Cuba.  Hun var med å  hjelpe 
barnehjem i Baku og fikk bl.a. 800 000 kr. i støtte fra Statoil. Vi fikk se bilde av kirken i Kish, 
en av verdens eldste, og Jomfrutårnet i Baku. I 1997 var det landskamp i fotball mellom 
Aserbajdsjan og Norge.  

Anne Johanne tok Mastergrad i Internasjonal Helse i 2001 med «The participation of children 
with disabilities – feltarbeid i Palestina». Hun har arbeidet ved MS-senteret i Hakadal, A-hus 
poliklinikk, Nittedal Helsestasjon  og Grorud bydel Helsestasjon. Arbeidet har omfattet 
smittevern, flykningespørsmål/hjelp, tuberkulosekontroll og arbeid som helsesykepleier.  

Hun var aktiv i Evangelisk Orientmisjon, og i Nord Korea jobbet hun med drivhus, rent vann 
og grønnsakdyrking. I India arbeidet hun ved to barnehjem, et eldresenter, og et 
spedalsksenter. Hun var også ved et arbeidstreningssenter og en legeklinikk. I Kina var det 
arbeid med jordbruksprosjekter, barnehjem og fattige familier. Oppi alt dette har hun vært 
styremedlem i et oljeselskap 

Referent Kjersti  

 
 
 
 
Klubbmøte 19. september 
 
Linn-Cathrin Juel fra Avdeling for bosetting og integrering i Nittedal kommune:  
Hvordan tar vi imot flyktninger i Nittedal ? 
 
Nittedal kommune fattet politisk vedtak om å ta imot 22 flyktninger i 2019. I tillegg til dette 
kommer familie-gjenforening. I Nittedal kommune i dag er det 131 flyktninger over 18 år, 71 
flyktninger under 18 år og 3 enslige flyktninger under 18 år.  Nyankomne innvandrere, 
flyktninger og deres familiegjenforente som har behov for grunnleggende kvalifisering, deltar 
i introduksjonsprogram.  
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Hovedmålet er at de skal lære seg norsk og komme raskt ut i arbeid eller utdanning. Avdeling 
for bosetting og integrering i Nittedal kommune har hovedansvar for dette. NAV har ansvar 
for stønad og tiltak. NAV har 5 års oppfølgingsansvar på dette. Miljøhuset gnisten ved dets 
kompetansesenter har ansvar for norskundervisning. Undervisningen er en del av 
introduksjons-programmet som varer ett til tre år.  Hoveddelen av programmet skal bestå av 
opplæring i norsk og samfunnskunnskap og arbeids- eller utdanningsrettede tiltak. 
 
Linn-Cathrin Juel fortalte at det å bli integrert i det norske samfunnet er viktig. Mange 
opplever det som vanskelig da de for eksempel ikke har bil og ikke kan kjøre sine barn på 
treninger eller idrettsarrangement utenfor kommunen i helgene. Rotary er den første frivillige 
organisasjonen man har samarbeidet med, og hun var meget fornøyd med vårt arbeid med 
mentor-program for flyktninger. Det var stor interesse i salen, og det kom mange spørsmål. 
En av de tingene hun nevnte var statsborgerprøven som alle flyktninger må ta for å for å bli 
norske statsborger. Hun mente at mange av spørmålene ikke var relevante og utfordret oss til 
å ta en egen test for å se om vi fikk alt riktig. Vedlagt følger link til prøven: 
 
 
https://www.aftenposten.no/norge/politikk/i/ng7kpQ/Test-deg-selv-Klarer-du-
statsborgerproven 
 

 

Test deg selv: Klarer du 
statsborgerprøven? - aftenposten.no 
Test deg selv: Klarer du statsborgerprøven? Alle som ønsker 
statsborgerskap i Norge må i utgangspunktet ta en 
statsborgerskapstest. For å stå må man svare riktig på 24 
spørsmål eller mer. Hvor mange klarer du? 

www.aftenposten.no 

 
Ref. Øyvind B 

 

Klubbmøte 26. september 

Øyvind Røst:  GDPR og enkeltmennesket

 

https://www.aftenposten.no/norge/politikk/i/ng7kpQ/Test-deg-selv-Klarer-du-statsborgerproven
https://www.aftenposten.no/norge/politikk/i/ng7kpQ/Test-deg-selv-Klarer-du-statsborgerproven
https://www.aftenposten.no/norge/politikk/i/ng7kpQ/Test-deg-selv-Klarer-du-statsborgerproven
https://www.aftenposten.no/norge/politikk/i/ng7kpQ/Test-deg-selv-Klarer-du-statsborgerproven
https://www.aftenposten.no/norge/politikk/i/ng7kpQ/Test-deg-selv-Klarer-du-statsborgerproven
https://www.google.com/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&ved=2ahUKEwi1l_iK56flAhVo-ioKHYGuDIQQjRx6BAgBEAQ&url=https://www.endian.com/news/general-data-protection-regulation/&psig=AOvVaw0GiCw9PYiJlhOsJ_rnTXZr&ust=1571556561083901
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Før kveldens foredrag fikk vår utvekslingselev til Mexico, Loke Sørum, slippe til med en 
begeistret tilbakemelding. Han hadde far og bestefar i salen. Loke var fornøyd med det aller 
meste, men det spanske språket begrenset læringseffekten, i sær til å begynne med. Han 
trivdes godt hos sitt vertskap som var meget velstående.  Det ble mange turer rundt om i 
landet og mye samvær med andre utvkslingsselever, som han fikk et nært forhold til. 

 

 

 
GDPR står for General Data Protection Regulation  =  En forordning , eller en lov, som skal 
innføres samtidig og uendret i store trekk i alle medlemstaters (EU og EØS) nasjonale 
lovverk, fra våren 2019.  
 
Historien bak  
• 1960-tall: Vi leste en Annonse og tok en tur til butikken  
• 1970-tall: Vi fikk Postordre og dørsalg  
• 1980- og 90-tall: Telefonsalg, messer og spørreundersøkelser, opprop, medlemskapsaksjoner  
• 2000 +: Internett-salg, Junk-mail, pop-ups, annonsering, profilering, ….  
Fellesnevneren:  Du havner på en liste og blir aldri kvitt dem som ønsker å tjene dine penger.  
I dag er disse listene med dine ‘persondata’og ‘vaner’ en etterspurt og høyt priset salgsvare!  
Moralen er :  “Hva du enn blir tilbudt – ikke aksepter!”   
 
Jurister, byråkrater og politikere har arbeidet med forordningen siden år 2000.  
Innføringen har store konsekvenser for stater, nasjonale datatilsyn og bedrifter, men hva betyr 
den for enkeltmennesker og hva er egentlig ‘persondata’ ?  
• Enhver opplysning om en identifisert eller identifiserbar, levende, fysisk person  
• Data skal (i de fleste definisjoner) være elektroniske  
• Elektroniske data om en person omfatter  
– Nummer og navn   – Bilder   – IP-adresser   – etc.  ....  
Etter innføringen av GDPR sist våres er databehandling bare lovlig dersom minst ett av 
følgende krav er oppfylt:  
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• Samtykke etter forespørsel, for hver enkelt sak  
• Oppfylle avtale inngått tidligere (som ved ansettelse, start av samarbeid, etc.)  
• Oppfylle rettslig forpliktelse  
• Verne den registrertes vitale interesser   
• Utføre en oppgave i allmenhetens interesse, eller utøve offentlig myndighet  
• Berettiget interesse  
 
Enhver databehandling skal ha et formål.  Behandlingsansvarlige skal på forhånd velge og 
dokumentere et formål for behandlingen.  
Et lovlig formål kan ikke brukes til “neste bruksområde” uten at nytt grunnlag innhentes og 
dokumenteres  
 
Konsekvenser for virksomheter: Loven krever at Behandlingsansvarlige har dokumentert en 
bevisst holdning til  
• Bruk av persondata  
• Lagrings- og behandlingssted  
• Lagringstid  
• Straffeansvar (bøter eller “gebyr” fra Datatilsynet) ved brudd på reglene  
• Erstatningsansvar (krav fra registrerte)  
 
Konsekvenser for deg og meg: Forbrukerens lovfestede rett til å  
• få vite hva som er lagret  
• få rettet feil  
• begrense behandlingen – i sak og tid (m/ visse unntak)  
• bli glemt (m/ visse unntak)  
• ta med seg data (data portabilitet: som fra ett forsikringsselskap til et annet)  
 
Eksempel 1 –Abonnement  
• Bokklubben  
• Fagtidsskrift  
• Telefonsalg  
 
Eksempel 2: Hva vet min telefon om meg?  
• Mange apper bruker posisjonsdata når de er aktive  
• Noen apper bruker posisjonsdata også når de ikke er aktive/slått på  
• Oppsett av appene er brukerstyrt, men er vi “bevisst i gjerningsøyeblikket”?  
• Bevegelsesmønstre, kombinasjon av apper, “innlogging” på Bluetooth i bil, bomstasjoner,    
  Vipps-betaling, …  
 
Alt dette danner et bilde, som kan tolkes  for å foreslå neste aktivitet/bevegelse                                              
.... og alt sammen fordi noen ønsker at vi skal gjøre noe vi ikke har planlagt selv !  
 
 

Ref. Ragnar 

 

Redaktør Jarle 


